

Title (en)

Seating furniture with a seat that can be pivoted into a position that assists in standing up

Title (de)

Sitzmöbel mit einem in eine Aufstehhilfsposition schwenkbaren Sitz

Title (fr)

Meuble destiné à s'assoir doté d'un siège basculant dans une position d'aide à la montée en position debout

Publication

EP 2374371 A1 20111012 (DE)

Application

EP 11160564 A 20110331

Priority

DE 102010014126 A 20100407

Abstract (en)

The seat furniture (1) has a base frame (17), a backrest (5), a seat (3) and a footer (4), where the backrest and the footer are coupled within the seat over a coupling rod (11). The coupling rod is formed to transfer a pivotal movement of the backrest relative to the seat on the footer. A stopper (14) is provided for the attachment with the footer. The coupling rod or the backrest is provided in a rear position of the footer.

Abstract (de)

Dargestellt und beschrieben ist ein Sitzmöbel (1), insbesondere Sessel oder Sofa, mit einem Grundgestell (17), einer Rückenlehne (5), einem Sitz (3) und einem Fußteil (4), wobei die Rückenlehne (5) und das Fußteil (4) unterhalb des Sitzes (3) über ein Koppelgestänge (11) gekoppelt sind, wobei der Sitz (3) aus einer Sitzposition in eine Aufstehhilfsposition schwenkbar am Grundgestell (17) gehalten ist und wobei die Sitzfläche des Sitzes (3) in der Aufstehhilfsposition nach vorne geneigt ist.

IPC 8 full level

A47C 1/034 (2006.01)

CPC (source: EP US)

A47C 1/034 (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)

DE 202004018898 U1 20050203 - SICHELSCHMIDT STANZWERK [DE]

Citation (search report)

- [X] DE 202006016889 U1 20070104 - SICHELSCHMIDT STANZWERK [DE]
- [X] US 2006061148 A1 20060323 - POLLARD WARREN E [US], et al
- [X] EP 1092371 A1 20010418 - EDGTEC [US]
- [A] EP 1852099 A1 20071107 - DOGE COLLECTION [NL]

Cited by

FR3013953A1

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

EP 2374371 A1 20111012; EP 2374371 B1 20121128; DE 102010014126 A1 20111013; DE 102010014126 B4 20111110;
JP 2011218167 A 20111104; US 2011248530 A1 20111013

DOCDB simple family (application)

EP 11160564 A 20110331; DE 102010014126 A 20100407; JP 2011084597 A 20110406; US 201113081077 A 20110406